



Referat fra møde i Vejby Lokalråd mandag den 22. januar 2024 kl. 19.00 i blok U på skolen i Vejby.

1. Godkendelse af referat fra sidste møde
2. Meddelelser og nyt fra lokalområdet: 12. januar uddeling af overskud fra oktoberfesten.
3. PR-aktiviteter: Næste nummer af Vejby Nyt uddeles senest i weekenden den 3.-4. februar 2024.
4. Løbende aktiviteter: Er der nyt fra menighedsrådet vedr. biodiversitet/grøn kirke?
5. Nye rådssager.
6. Permanente aktiviteter: Generalforsamling i Vejby Lokalråd afholdes mandag den 29. april kl. 19.00 i Vejby Forsamlingshus. Der er 2 forslag til indlæg inden selve generalforsamlingen. Er der flere forslag - hvad skal vi vælge?
7. Nyt fra foreningerne (7.1 - 7.8).
  - 7.1. Vejby Borger-og Grundejerforening.
  - 7.2.. Grundejerforeningen Melhøj Park.
  - 7.3. Grundejerforeningen Kælderbjerg og Saxenkol.
  - 7.4. VIF.
  - 7.5.. Forsamlingshuset.
  - 7.6. Menighedsrådet.
  - 7.7. Skolen.
  - 7.8. Trongårdsklubben.
8. Kontakt til lokalforeningsrådet og de andre lokalråd.

Deltagere: Erik, Michael, Niels Jørgen, Bent, Nanna, Lars, Vibeke, Bill, Henrik, Lis og Bente.

Fraværende: Mie og Werner.

Michael har aftalt med en fotograf, at vi bliver fotograferet inden mødet.

Efter fotograferingen starter mødet.

Ad.1.  
Godkendt.

Ad.2.  
Lokalrådet har fået 6.000 kr. af overskuddet fra Oktoberfesten takket være Erik, Vibeke og Jacqueline, der vaskede tallerkner, glas m.m. op inden festen. Erik håber, at der er flere, der vil være med til næste år. Niels Jørgen gør opmærksom på, at der stadig er 12.000 kr. tilbage, hvor man kan søge om penge til f.eks. fornyelse af Vejby. Der skal søges inden d. 1/3-24.

Ad.3.  
Kirsten Moustén har sendt næste års funktionsplan for Vejby Nyt til Erik. Den ligner planen for sidste år, så Erik har ikke sendt den til os; men hvis der er nogen, der gerne vil have den, så sender Erik den. Michael oplyser, at bladet har givet 15 – 17.000 kr. i overskud, bl.a. fordi Kirsten og Bent har skaffet flere annoncører. Som det er i øjeblikket, så fungerer Vejby Nys hjemmeside ikke. En ny Website vil koste 3.000 kr. om året. Michael og Kirsten M. vil sørge for, at der bliver oprettet en ny. Bladets regnskabsprogram er nu blevet betalbart, det koster 3.000 kr. om året.

Ad.4.  
Henrik fortæller, at Menighedsrådet er indstillet på, at Vejby Kirke skal være en grøn kirke, og det indebærer, at alt hvad der bruges på kirkegården og til rengøring skal være miljørigtigt. Der skal udarbejdes en master plan for ”Præstens Mark”, og Louise Køster vil nedsætte en arbejdsgruppe med hjælp fra professionelle personer. Lokalrådet inddrages,

<p>9. Kontakt til kommunen.</p> <p>10. Kontakt til Hovedstadsregionen.</p> <p>11. Danske landsbyer: Lis har udsendt div. nyhedsbreve.</p> <p>12. Div. meddelelser - herunder LAG og FLAG.</p> <p>13. Intern administration og økonomi - har alle foreninger betalt kontingent til lokalrådet for 2023? Er regnskabet for 2023 afsluttet?</p> <p>14. Næste møde: Forslag: mandag den 4. marts eller evt. en anden ugedag end en mandag i uge 11?</p> <p>15. Eventuelt.</p>	<p>da de vil betale for bedet ud mod Stationsvej, Det skal drøftes på næste menighedsrådsmøde. Vibeke og Erik gør opmærksom på, at aftalen skal være på plads inden 1/5, da jorden skal gøres klar, og blomsterne skal sås, inden det bliver for varmt.</p> <p>Ad.5. Intet nyt.</p> <p>Ad.6. Erik har talt med Simon Verbik. Byggeriet ligger stille i øjeblikket, fordi vejen ind til området ikke er etableret. Det er Elleville, der skulle sørge for dette. Simon har talt med kommunen, og Simon har sagt, at deres byggeri må betale vejen, så de kan komme i gang; men det indebærer, at kommunen skal lave tilladelsen til udførelsen af vejen om, så byggeriet vil ligge stille indtil tilladelsen er givet. Det er heller ikke sikkert, at Louise Køster har tid til at komme. Nanna havde forestillet sig, at Louise skulle tale om, hvordan man kan få mere biodiversitet i sin egen have. Vi bliver enige om, at vi venter med at tage endelig beslutning om, hvem der kan komme med et oplæg inden generalforsamlingen, til vi har hørt fra Simon vedr. vejen, og ellers kunne det måske også være en ide, at der kom én og fortalte om skole situationen på Sct. Helene skole. Nanna siger at efter hendes opfattelse, så er den politiske beslutning ikke til at ændre.</p> <p>Ad.7.1. – 7.8. Ad.7.1. Der er fastelavnsfest d. 11/2. Festen starter kl. 14, og Borger-og Grundejerforeningen kommer kl. 10 for at arrangere festen.</p> <p>Ad.7.2. Generalforsamling d. 5/3-24. Der har været problemer med at få ryddet sneen på parkeringspladsen. Der er fortsat 2 huse til salg.</p> <p>Ad.7.3. Intet nyt.</p>
---	--

Ad.7.4.

Der er generalforsamling d.21/4. Der skal vælges et nyt medlem til hovedbestyrelsen. VTF forsøger at starte nye børnehold årgang 2016 – 19. Der er kommet meddelelse om, at nu må man gerne bruge optøningsmidler på kunstgræsplænen.

Ad.7.5.

Der kommer datoer for ”Fredagsbar” frem til juni i Vejby Nyt.

Ad.7.6.

Se under pkt. 4.

Ad.7.7.

Flytteprocessen med at samle 0 – 5 klasse på Tisvilde afdelingen er i gang, så efter sommerferien ved alle hvor de skal være. Afdelingslederen i Vejby har sagt op. Terminsprøverne er ved at være slut. Niels Jørgen oplyser, at noget af legepladsen, der er fælles for skolen og VIF nedlægges. Tilsynet med legepladsen har forlangt, at flere af tingene skal repareres, og hverken skolen eller VIF har penge til det, og de små klasser flytter jo til Tisvilde. Det bliver evt. gyngerne og trampolinerne i jorden, der skal flyttes. Efter vores møde d. 22/1 er der opstået en mulighed for, at området med gynger ved siden af shelterne kan bevares; da Niels Jørgen har fundet en sponsor, der vil sætte området med gyngerne i stand, hvis skolen er indforstået med dette. Men trampolinerne nedlægges. Nanna vil gerne vide om VIF er involveret i det nye ”Tisvilde Hus”. Ikke ret meget, Niels Jørgen har været til et enkelt orienterende møde.

Ad.7.8.

Aktiviteterne kører stille og roligt videre. Der er fællesspisning d. 15/2 og 4/4. Det skal fremover kun koste 50 kr. for måltidet. Prisen er sat ned, fordi der var færre tilmeldinger end tidligere til spisningen, så man håber der vil komme flere, når det bliver billigere.

## Ad.8.

Der er kommet en invitation fra kommunen til alle borgere i kommunen. Overskriften er "Ideindkaldelse til Arealudlæg – Kommuneplan 2025 – 37" Michael og Niels Jørgen har skrevet til Lokalrådet om invitationen inden vores møde, da evt. forslag skal være sendt til kommunen inden 26/1-24. På nuværende tidspunkt er der udlagt 3 områder til boligbebyggelse i Vejby. Det er området til Elleville, området hvor Simon Verbik skal bygge og området bag Netto; men her vil ejerne ikke sælge, og det undre Niels Jørgen, at det er blevet udlagt til bebyggelse, når ejeren ikke vil sælge, for der står i kommunens regler, at ejeren skal acceptere, at jorden bliver udlagt til bebyggelse. Niels Jørgen foreslår, at Lokalrådet sender et ønske ind, hvor man peger på jorden, der ligger mellem Møngevej og Farvergårdsvej. Niels Jørgen har allerede talt med en gårdejer, der ejer noget af den omtalte jord, og han var ikke afvisende overfor forslaget. Gårdejeren har også talt med nogle af naboerne, der heller ikke var afvisende. Det vil dreje sig om 6-7 forskellige matrikler i alt ca. 36.000 kvadratmeter. Gårdejeren og naboerne vil dog gerne have et møde med repræsentanter fra Lokalrådet, inden de siger endeligt ja. Herudover kan området med de 3 gårde nedenfor Kongehøjen evt. være interessant. Der er enighed om, at Lokalrådet i første omgang sender forslaget ind om jorden ved Møngevej og Farvergårdsvej. Det vil være umuligt at nå, at få de forskellige jordejeres accept inden d. 26/1, det må komme senere. Der har tidligere været højspændingsmaster på noget af den omtalte jord, men de er blevet gravet forsvarligt ned i jorden for nogle år siden. Niels Jørgen og Michael vil skrive et forslag til kommunen i morgen (d. 23/1-24).

## Ad.9.

Se pkt. 8.

## Ad.10.

Intet nyt.

Ad.11.  
Se dagsorden.

Ad.12.  
Ansøgning om midler fra LAG skal sendes inden d. 29/1-24 og for FLAG d. 3/3-24

Ad.13.  
Lis kan oplyse at de 6.000 kr. fra Oktoberfesten er gået ind på kontoen. Der er kun én af grundejerforeningerne der mangler at betale til Lokalrådet. Lis vil tage kontakt til den pågældende forening. Lis vil snart lave regnskabet for 2023.

Ad.14.  
Vi drøfter, om mødet kan ligge på en anden dag i ugen end mandag; men det er vanskeligt, da flere af medlemmerne har faste aftaler på de andre dage. Michael kan ikke d. 4/3, så næste møde bliver mandag d. 11/3-24.

Ad.15.  
Nanna vil gerne snart have taget Kløverstjerne op som punkt på dagsorden. Nanna synes vi skal have nogle vimpler ved stjerne, hvor der står Lokalrådet eller Kløverstier, der er kun nogle vimpler, hvor der står Naturens Dag, som bliver brugt den anden søndag i september. Der er også ved at mangle foldere.

---
